
 
 
 

Nuuk 18. december 2017 
Villy Olsvig 

 

 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 
1. Hvad er status på arbejdet med nedgraderingen af lufthavnen, jf. 

Inatsisartutbeslutning i 2015? 
2. Har man udarbejdet en strategiplan for nedrageringsarbejderne? 
3. Hvordan vurderes de beredskabsmæssige konsekvenser for nedgrade-

ringerne? 

 (Medlem af Inatsisartut Villy Olsvig, Inuit Ataqatigiit)    

Begrundelse: 

Forslagene i Inatsisartut efterårssamling punkterne 18 og 167 har følgende overskrift: 

“Forslag til Inatsisartutbeslutinig om, at Naalakkersuisut i indeværende valgperiode 

pålægges at fremlægge et forslag til Inatsisartutlov om anlæg af landingsbaner med 

henblik på at nedringe vor lands samlede transportomkostninger, øge beflyvningsre-

gulariteten og skabe mulighed for øget konkurrence. Således skal nedgradringe og 

opgradering af eksisterende lufthavne og heliporte indarbejdes i prioriteringerne i sek-

torplaner.” 

 

I eksisterende lufthavnsbyer er der blandet andet store uddannelsesinstitutioner, lige-
som der er visioner om udflytninger til andre byer, hvorfor man fremadrettet kan fo-
restille sig større trafik. 

  

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10arbejdsdage. 

 

 


